

[Journal of New Brunswick Studies/Revue d'études sur le Nouveau-Brunswick](#)

Announcement published by Michael Boudreau on Monday, January 9, 2017

Type:

Call for Papers

Date:

March 31, 2017

Location:

New Brunswick, Canada

Subject Fields:

Local History, Canadian History / Studies, Cultural History / Studies, Health and Health Care, Popular Culture Studies

Call for Articles, Essays, and Research Notes:

"The Health of New Brunswickers"

Journal of New Brunswick Studies/

Revue d'études sur le Nouveau-Brunswick

In recent years, the health of Canadians, widely defined, has been the elephant in the room. Everyone acknowledges the importance of health, but few people in positions of power have been willing to address it publicly. The preferred response of the last two federal governments has been to throw money at a problem that requires a much more sophisticated and robust structural review.

New Brunswick illustrates the problem of a one-size-fits-all solution to national health. With an aging and disproportionately rural population, as well as some of the highest rates of obesity, smoking, and illiteracy in the country, the province faces healthcare challenges that are unique in Canada.

The *Journal of New Brunswick Studies/Revue d'études sur le Nouveau-Brunswick* invites submissions from scholars, researchers, and practitioners for a special issue on "The Health of New Brunswickers." We are defining "health" widely, from personal wellness to hospital wait times to clean water and safe highways.

Citation: Michael Boudreau. *Journal of New Brunswick Studies/Revue d'études sur le Nouveau-Brunswick*. H-Announce. 05-27-2022. <https://networks.h-net.org/node/73374/announcements/159837/journal-new-brunswick-studiesrevue-d%E2%80%99C3%A9tudes-sur-le-nouveau>

Licensed under a Creative Commons Attribution-Noncommercial-No Derivative Works 3.0 United States License.

Submissions must focus on New Brunswick, or consider New Brunswick in a comparative framework, with New Brunswick the main focus of the comparison.

The deadline for the next issue is 31 March 2017.

Queries may be directed to the editor at <editor.jnbs@stu.ca>. To view the journal, go to www.stu.ca/jnbs.

Appel d'articles, d'essais et de notes de recherche :

« La santé des Néo-Brunswickois et des Néo-Brunswickoises »

Journal of New Brunswick Studies/

Revue d'études sur le Nouveau-Brunswick

Depuis quelques années, la santé des Canadiennes et des Canadiens, dans son sens large, est l'éléphant dans la salle. Tous s'accordent à reconnaître l'importance de la santé, mais ceux et celles qui occupent des postes clés hésitent à aborder publiquement le sujet. La solution privilégiée par les deux derniers gouvernements fédéraux a été d'investir financièrement plutôt que de procéder à un examen complet et approfondi des structures en place.

La situation au Nouveau-Brunswick illustre bien les problèmes qui découlent d'une approche à solution unique appliquée à la grandeur du pays. Il s'agit d'une province ayant une population vieillissante, qui habite plus souvent en région rurale, et qui fait état de taux d'obésité, de tabagisme et d'analphabétisme parmi les plus élevés au pays. C'est pourquoi le Nouveau-Brunswick fait face à des défis particuliers en termes de soins de santé.

La *Journal of New Brunswick Studies/Revue d'études sur le Nouveau-Brunswick*

invite les universitaires, chercheurs et praticiens à soumettre des textes en vue d'un numéro spécial intitulé : « La santé des Néo-Brunswickois et des Néo-

Brunswickoises ». Le thème de la santé est considéré dans son sens large et peut

inclure, par exemple, le mieux-être, les temps d'attente dans les hôpitaux, l'accès à l'eau salubre et la sécurité des autoroutes. Les études doivent porter principalement sur le Nouveau-Brunswick, mais peuvent aussi traiter du Nouveau-Brunswick dans une étude comparative, en autant que la province y occupe une place centrale. **Les soumissions doivent être reçues avant le 31 mars 2017.**

Pour de plus amples renseignements, prière de consulter la Revue à www.stu.ca/jnbs ou écrire à <editor.jnbs@stu.ca>.

Contact Info:

Dr. Michael Boudreau

Professor

Department of Criminology & Criminal Justice

St. Thomas University

51 Dineen Drive

Fredericton, New Brunswick

Canada

E3B 5G3

(506) 452-0501

Contact Email:

editor.jnbs@stu.ca

URL:

<http://w3.stu.ca/stu/sites/jnbs/>